
BRM-III.0012.6.13.2019                      
                                                                   Protokół 13/VIII/2019
                                                   posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania 
                                                              z dnia 26 listopada 2019 roku

  W posiedzeniu,  które odbyło się w Ratuszu (sala nr  3),  uczestniczyli  członkowie Komisji  zgodnie
z załączoną listą obecności (zał. nr 1 i 2) stanowiąc quorum niezbędne  do opiniowania spraw objętych
porządkiem  posiedzenia.  Ponadto  w  posiedzeniu  uczestniczyły  osoby  zaproszone  do  omówienia
poszczególnych punktów przewidzianych w porządku posiedzenia Komisji  – lista osób zaproszonych
stanowi załącznik nr 3  do niniejszego protokołu.
Posiedzeniu przewodniczyła pani Jadwiga Mach – Przewodnicząca Komisji. Posiedzenie odbywało się
w godzinach od 15:30  do 16:40.  Na początku posiedzenia Przewodnicząca powitała członków komisji
oraz osoby uczestniczące w posiedzeniu Komisji i przedstawiła porządek obrad. Komisja nie wniosła
uwag do tak przedstawionego porządku  wobec czego Przewodnicząca przystąpiła do jego realizacji.
Porządek posiedzenia:  
1. Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej Miasta Lublin na 2020 rok (druk nr 542-1).
2. Projekt wieloletniej prognozy finansowej miasta Lublin (druk nr 543-1)
3. Sprawy wniesione.
Realizacja porządku  posiedzenia:
Ad.1. Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej Miasta Lublin na 2020 rok (druk nr 542-1).
W związku  z realizacją porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji poprosiła członków komisji aby
odnosili się do spraw tematycznie związanych z Komisją Oświaty i Wychowania. Radny Zdzisław Drozd
podziękował pani dyrektor Wydziału Oświaty i Wychowania Ewie Dumkiewicz- Sprawce za przekazanie
szczegółowego wykazu zadań oświatowych. Radny Zdzisław Drozd zapytał czy jest już zakupiony grunt
pod budowę boiska wielofunkcyjnego przy ul. Berylowej. Zastępca Prezydenta Miasta Lublina Mariusz
Banach poinformował, iż był problem z wydzieleniem gruntu, który jest potrzebny pod budowę boiska,
obecnie trwają rozmowy dodając iż boisko jest kluczową częścią tej inwestycji. Radny Marcin Jakóbczyk
zapytał o losy projektów niezrealizowanych z Budżetu Obywatelskiego, które nie zostały ujęte w budżecie
na 2020 rok, chodzi o projekt z 2018 roku dotyczący boiska wysokich lotów przy Szkole Podstawowej nr
31.  Zastępca  dyrektora  Wydziału  Budżetu  i  Księgowości  Lucyna  Sternik  wyjaśniła  przyczynę  jaka
dotyczyła Budżetu Obywatelskiego, iż w związku z oszczędnościami została przyjęta zasada, że jeżeli
nie została rozpoczęta procedura przetargowa  zadanie nie znalazło się w projekcie budżetu na następny
rok,  dodając  iż  w  tej  chwili  trwają  prace  nad  regulaminem  Budżetem  obywatelskim,  spróbujemy
rozwiązać  te  sprawę  poprzez  zapisy.  Radny  Leszek  Daniewski  zapytał  o  realizację  przyszkolnego
parkingu w pasie drogowym  przy ul. Tetmajera, remontu boiska asfaltowego przy ul. Wyścigowej jak
również o rozbudowę Przedszkola nr 16 przy ul. Krężnickiej. Dyrektor Wydziału Inwestycji i Remontów
Tadeusz Dziuba wyjaśnił, iż przy ul. Wyścigowej została wykonana koncepcja przebudowy tego obiektu,
gdzie będzie się znajdowało przedszkole, szkoła i ośrodek rehabilitacyjny dodając iż cały projekt będzie
zgłoszony do programu unijnego na kolejne lata. Na pytanie dotyczące boiska dyrektor wyjaśnił, iż na tym
miejscu przewidywana jest budowa przedszkola. Przewodnicząca Jadwiga Mach zapytała czy został
rozwiązany  problem  z  komunikacją  przy  ul.  Wyścigowej.  Radny  Piotr  Choduń  poinformował,  iż
przydzielony został na początku autobus linii 21 opiniowany przez Radę Dzielnicy Dziesiąta pozytywnie,
następnie na prośbę mieszkańców został zdjęty i przywrócony na Nowy Świat dodając, iż linia 21 ma być
przywrócona   z  powrotem.  Przewodnicząca  Jadwiga  Mach  zwróciła  się  z  prośbą  przyspieszenie
przywrócenia komunikacji miejskiej na ul. Wyścigową by uczniowie mogli sami dojechać do szkoły. Na
pytanie dotyczące parkingu zastępca dyrektora Wydziału Budżetu i  Księgowości wyjaśniła,  iż szkoła
znajduje się na skrzyżowaniu dwóch ulic  Kosmonautów i Tetmajera, w tym roku zaplanowane zostały
środki na wykonanie dziesięciu miejsc parkingowych od strony ul. Kosmonautów. Po przeprowadzeniu
dyskusji przystąpiono do zgłaszania i opiniowania wniosków do omawianego projektu budżetu. Komisja
przyjęła następujące wnioski do projektu uchwały budżetowej na 2020 rok:



Radny Zdzisław Drozd
1) Rewitalizacja boiska przy Szkole Podstawowej nr 31 w Lublinie (zadanie z budżetu obywatelskiego
umieszczone w  tegorocznym budżecie); kwota 1mln 200 tys.; źródło finansowania: rozdział 75075 –
zmniejszenie środków na komunikację społeczną i marketing o 1 mln 200 tys zł.
Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,  0
„wstrzymujących się”.
2) Remont  kuchni  w  Szkole  Podstawowej  nr  7;  kwota  900  tys;  źródło  finansowania:  90004  –
rewitalizacja Parku Ludowego zmniejszenie kosztów tego zadania o 900 tys zł.
Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek w głosowaniu: 10 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”.
Radny Marcin Jakóbczyk
3)  Wykonanie  dokumentacji  na  budowę  Domu  Seniora  w  dzielnicy  Sławinek;  Planowany  koszt
inwestycji:  500 tys.  zł;  Źródło  finansowania:  przesunięcie  środków z działu  921 rozdział  92110 w
kwocie 500 tys. zł.
Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,  0
„wstrzymujących się”.       
4) Remont i wymiana nawierzchni drogi na odcinku ul. Lotniczej od skrzyżowania z ul. Puchacza do
skrzyżowania z ul. Pogodną; koszt inwestycji:  500 tys. zł;  Źródło finansowania: dział 758 rozdział
75818 rezerwa celowa na  zadania drogowe w dzielnicach.
Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,  0
„wstrzymujących się”.  
5) Remont i wymiana nawierzchni drogi na ul. Plagego i Laśkiewicza na odcinku od skrzyżowania z ul.
Pogodną do skrzyżowania z ul. Rudlickiego; koszt inwestycji: 500 tys. zł;      Źródło finansowania: dział
758 rozdział 75818 rezerwa celowa na zadania drogowe w dzielnicach.
Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,  0
„wstrzymujących się”.       
6)  Termomodernizacja przedszkola nr 5 przy al.  Racławickich;  koszt  inwestycji:  1,2 mln zł;  Źródło
finansowania: dział 700 rozdział 70005 sprzedaż działek oraz wpływy z najmu i dzierżawy.
Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,  0
„wstrzymujących się”.      
7)  Remont i  wymiana nawierzchni drogowej na ul.  Junoszy;   koszt  inwestycji  — 1 mln zł;  Źródło
finansowania: dział 758 rozdział 75818 rezerwa celowa na  zadania drogowe w dzielnicach.
Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,  0
„wstrzymujących się”.      
8)  Remont i wymiana nawierzchni drogowej na ul. Ćwiklińskiej; koszt inwestycji — 1 mln zł.
Źródło finansowania:dział 758 rozdział 75818 rezerwa celowa na zadania drogowe w dzielnicach.
Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,  0
„wstrzymujących się”.      
9) Remont  i  wymiana nawierzchni  drogowej  na ul.  Skautów;  koszt  inwestycji  — 1 mln zł;  Źródło
finansowania: dział 758 rozdział 75818 rezerwa celowa na zadania drogowe w dzielnicach.
Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,  0
„wstrzymujących się”.       
10) Wykonanie  dokumentacji  projektowej  na  przebudowę  ul.  Puchacza  wraz  z  miejscami
parkingowymi; koszt:  500 tys. zł;  Źródło finansowania: dział  700 rozdział  70005 wpływy z najmu i
dzierżawy.
Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,  0
„wstrzymujących się”.       
11)  Sporządzenie  dokumentacji  i  realizacja  nasadzeń dużych drzew na Starym Mieście  (Trybunał
Koronny,  PI.  Łokietka,  Pl.  Rybny,  Plac po Farze);  koszt:  1 mln zł;  Źródło finansowania:  dział  700
rozdział 70005 opłaty za wieczyste użytkowanie.
Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek w głosowaniu: 10 „za”, 1 „przeciw”, 0 „wstrzymujący się”.
12)  Wykonanie  wstępnej  dokumentacji  Bronowickiego  Centrum Kultury;  koszt:  400 tys.  zł;  Źródło
finansowania: dział 600 rozdział 60004 wpływy z najmu i dzierżawy.
Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek w głosowaniu: 8 „za”, 0 „przeciw”, 3 „wstrzymujące się”.



13)  Budowa parkingu przy skrzyżowaniu ul.  Puławskiej z ul.  Zuchów; koszt inwestycji:  400 tys. zł;
Źródło finansowania: dział 600 rozdział 60004 wpływy z najmu i dzierżawy.
Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek w głosowaniu: 8 „za”, 0 „przeciw”, 3 „wstrzymujące się”.
14) Przebudowa ulicy Pogodnej wraz z miejscami postojowymi i ciągami pieszymi; koszt inwestycji: 15
mln zł; Źródło finansowania: dział 600 rozdział 60004 wpływy z najmu i dzierżawy.
Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek w głosowaniu: 5 „za”, 0 „przeciw”, 6 „wstrzymujących się”.
Radny Leszek Daniewski       
15)  Remont boiska sportowego przy Szkole Podstawowej nr 30 – szacunkowa wartość zadania 2,5
mln zł; źródło finansowania: zwiększenie dochodów w rozdziale 70005 – sprzedaż działek.
Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,  0
„wstrzymujących się”.       
16) Wykonanie projektu rozbudowy Przedszkola nr 16 przy ul. Krężnickiej 156; źródło finansowania:
realizacja w ramach środków na dokumentację przyszłościową (zadanie to było w budżecie 2019).
Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,  0
„wstrzymujących się”.       
17) Zwiększenie dotacji na działalność Dzielnicowego Domu Kultury Bronowice i jego filii w osiedlu
Maki  przy ul.  Olchowej  8 o kwotę  100 000 zł.  (rozdz.  92109),  źródło  finansowania:  zmniejszenie
dotacji dla Centrum Kultury o 50 000 zł. i Warsztatów Kultury o 50 000 zł.
Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,  0
„wstrzymujących się”.       
18) Przeznaczenie środków w wysokości 15 000 zł na utrzymanie skweru przy ul. Krężnickiej 125 jako
miejsca edukacji poświęconego Tadeuszowi Kościuszce, gdzie społeczeństwo Zemborzyc ufundowało
w  bieżącym  roku  obelisk  bohatera  narodowego;  źródło  finansowania:  dział  900  gospodarka
komunalna i ochrona środowiska.
Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,  0
„wstrzymujących się”.
Radna Jadwiga Mach      
19)  Budowa sali gimnastycznej przy I Liceum Ogólnokształcącym  im. Stanisława Staszica Nr 1 w
Lublinie, kwota 8 mln zł; źródło finansowania: dział 75615 – podatek od nieruchomości.
Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,  0
„wstrzymujących się”.
20) Remont kuchni i stołówki w Szkole Podstawowej Nr 7; kwota 1,2mln zł;  źródło finansowania: dział
75615 – podatek od nieruchomości.
Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,  0
„wstrzymujących się”.
21) Remont kuchni i stołówki w Szkole Nr 34; kwota 1,2 mln zł;  źródło finansowania: dział 75615 –
podatek od nieruchomości. 
Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,  0
„wstrzymujących się”.
22) Remont placu na terenie V Liceum Ogólnokształcącego im. Marii Skłodowskiej- Curie (od ulicy
Lipowej); kwota 150 tys zł;  źródło finansowania: dział 75615 – podatek od nieruchomości.
Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,  0
„wstrzymujących się”.
23) Remont basenu przy Szkole Podstawowej Nr 16; kwota 1,5 mln zł;  źródło finansowania: dział
75615 – podatek od nieruchomości.
Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,  0
„wstrzymujących się”.
Radny Robert Derewenda
24) Remont przyziemia w Szkole Podstawowej nr 29 im. Adama Mickiewicza ul. Wajdeloty 1, 20-604
Lublin.  Remont  obejmie  renowację  szatni.  Przewidywany  Koszt  to  100  tys.  złotych.  Inwestycję
proponuję sfinansować z przesunięcia środków przewidzianych w Budżecie Miasta Lublina na rok
2020 w dziale 921, rozdział: 92110.



Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,  0
„wstrzymujących się”.
25) Zarezerwowanie  środków na  budowę  sali  gimnastycznej  w  I  Liceum  Ogólnokształcącym  im.
Stanisława Staszica. Przewidywany koszt to 15 mln złotych. Inwestycję proponuję sfinansować ze
środków przewidzianych w Budżecie Miasta Lublina na rok 2020 ze sprzedaży działek: dział: 700,
rozdział: 70005.
Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,  0
„wstrzymujących się”.
26) Budowa boiska przy I Liceum Ogólnokształcącym im. Stanisława Staszica. Przewidywany koszt to
3  mln  złotych.  Inwestycję  proponuję  sfinansować  ze środków przewidzianych  w Budżecie  Miasta
Lublina na rok 2020 ze sprzedaży działek: dział: 700, rozdział: 70005.
Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,  0
„wstrzymujących się”.
Radny Stanisław Kieroński
27)  Remont  stołówki  i  kuchni  przy  Szkole  Podstawowej  nr  38;  Kwota:  2  mln  200  tys;  Źródło
finansowania: zwiększenie dochodów ze sprzedaży składników majątkowych.
Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,  0
„wstrzymujących się”.
Komisja uwzględniając zgłoszone wnioski,  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały budżetowej na
2020 rok w głosowaniu: 10 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”.
Ad.2. Projekt wieloletniej prognozy finansowej miasta Lublin (druk nr 543-1).
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca poddała  projekt  uchwały  pod głosowanie.  Powyższy
projekt  uchwały  został  zaopiniowany pozytywnie  w  głosowaniu:  9  „za”,  0  „przeciw”,  2
„wstrzymujące się”.
Ad.3. Sprawy wniesione. Nie zgłoszono żadnych spraw w ramach tego punktu.
Na tym posiedzenie zakończono.  Przewodnicząca podziękowała wszystkim zebranym za udział  w
posiedzeniu.

              Protokołowała                                                                   Przewodnicząca Komisji
          /-/  Renata Szymańska-Pęk                                                        /-/ Jadwiga Mach 


